
Van: Antoinette Gezondheid Op 1 <antoinette@gezondheidop1.com>  
Verzonden: dinsdag 20 mei 2025 12:07 
Aan: 1 Gezondheid op <info@gezondheidop1.com> 
Onderwerp: 📍 PERSBERICHT Rechtsoordeel is volstrekt achterhaald: Verbod op 
staalslakken is geboden! 📍 Zie onze brief aan de staatssecretaris 📍  
 
Besten, 
 
Hierbij ons persbericht met daarbij de toevoeging dat we nog (veel) meer in petto hebben: 
wat krom is moet recht getrokken worden: Gezondheid hoort op 1! 
 
Wij vragen u uit de grond van ons hart om ons te versterken: samen krijgen we grip op 
gif! 
 
Wijk aan Zee, 20 mei 2025 📍 P E R S B E R I C H T 📍 Vragen? Bel: 06 53 35 69 28. 
 
Rechtsoordeel is volstrekt achterhaald: Verbod op staalslakken is nu geboden! 
 
Uit uitgebreid onderzoek door radioprogramma Nieuws & Co en Nieuwsuur  (NOS/NTR) is 
afgelopen vrijdag gebleken dat het ministerie van Infrastructuur en Waterstaat tot twee 
keer toe Tata Steel heeft geholpen bij het afzetten van LD-staalslakken. Dit ging in tegen 
intern beleid en bestaande kennis binnen het ministerie. Diverse Tweede Kamerleden 
hebben hierover hun verontwaardiging uitgesproken. En we hebben de staatssecretaris 
horen zeggen dat hij een onderzoek overweegt naar een verbod op het gebruik van LD -
staalslakken op land.  
 
Door onderzoek van, en talloze publicaties in, het Noordhollands Dagblad kwam de 
schijnwerper volop te staan op het gebruik van de potentieel vervuilende en voor de 
volksgezondheid schadelijke staalslakken van Tata Steel. In de IJmond groeien de bergen 
met onafgedekte (⚠️) staalslakken met de dag. Inmiddels weten we dat het gif door 
heel Nederland ligt. Het schandaal rondom de staalslakken is veelvuldig in het nieuws. 
Ook het vakblad Cobouw startte een staalslak serie. Daarnaast zijn door NU.nl, Investico 
en De Groene Amsterdammer recent meer dan honderd locaties in beeld gebracht waar 
staalslakken liggen. Dit is slechts het topje van de ijsberg. Er zullen er nog vele volgen. 
 
De milieu- en gezondheidsrisico’s van het gebruik van staalslakken is het ministerie 
inmiddels al twintig jaar genoegzaam bekend. Immers, dit is in 2005 al aanleiding 
geweest voor het uitvaardigen van de Circulaire Toepassing van staalslak en 
hoogovenslak (zand) in aanvullingen en ophogingen (Staatscourant 2005 nummer 128, 
pagina 19). Aanleiding voor die Circulaire was namelijk een reeks van situaties, waarbij 
onvoldoende rekening was gehouden met de specifieke, giftige en agressieve 
eigenschappen van die staalslakken. Het betreft al lang geen incidenten meer; het is 
helaas de onwenselijke praktijk geworden.  
 
De huidige staatssecretaris heeft herhaaldelijk gezegd dat staalslakken mogen worden 
gebruikt, mits juist toegepast. Het is tot op heden - na een decennialange toepassing - 
nagenoeg geen enkele toepasser in Nederland gelukt om dit materiaal juist toe te passen. 
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Het ging en het gaat helaas vooral fout, met alle ellende die bekend is, en met in het 
achterhoofd alle ellende die nu nog bedekt is. ⚠️  
De staatssecretaris heeft desgevraagd helaas geen valide voorbeelden genoemd waar het 
wél juist zou zijn toegepast; ook in het laatste debat was het antwoord en de magere 
opsomming van de staatssecretaris allesbehalve overtuigend. Dit is alleszeggend. 
 
Om die reden is nu het moment om het in 2017 verstrekte rechtsoordeel, dat staalslakken 
een bijproduct zouden zijn dat als bouwstof gebruikt mag worden, in te trekken. Het 
rechtsoordeel zelf geeft immers ook aan dat dit moet als het achterhaald is. Dat is hier 
het geval en dan geldt het niet meer. 
Dus is het nu de hoogste tijd om deze achterhaalde beleidslijn in te trekken en een 
nieuwe beleidslijn te ontwikkelen die daadwerkelijk het milieu en de gezondheid 
beschermt. 
Hierom verzoeken de stichting Natuurlijk Schoon Eerbeek en de stichting Gezondheid op 
1 uit de IJmond de staatssecretaris dan ook dringend in een brief die vandaag  gezonden 
is naar het ministerie en de Vaste Kamercommissie voor I en W. Ook de stichting 
Natuurlijk Schoon Spijk stuurt vandaag een brief met gelijke strekking naar de 
staatssecretaris en de Vaste Kamercommissie van I en W. 
 
De 24/7 oproep voor Gezondheid op 1 en het groeiende verzet van omwonenden tegen 
het gebruik van staalslakken is een schoolvoorbeeld van effectief burgerverzet* en een 
roep om de gezondheid van mens, dier en natuur 💦 🌳 🐝 op 1 te zetten: nu en straks! 
Laten we onze gezondheid én ons (leef)milieu koesteren i.p.v (verder) vervuilen. 
 
Overheid: toon moed en val uw burgers bij; net zoals alle mensen en organisaties die al 
achter en naast ons staan! 
 
Antoinette Verbrugge  
Stichting Gezondheid op 1 🌬️ 
*'Gutta cavat lapidem, non vi sed saepe cadendo’: 
De druppel holt de steen uit, niet door kracht maar door dikwijls te vallen. 
M + 31 6 53 35 69 28 
www.gezondheidop1.com 
 
TER INFORMATIE—->Begin doorgestuurd bericht: 
 
Van: Antoinette Gezondheid Op 1 <antoinette@gezondheidop1.com> 
Datum: 20 mei 2025 om 08:52:30 CEST 
Aan: …@tweedekamer.nl> 
Kopie: 1 Gezondheid op <info@gezondheidop1.com> 
Onderwerp: 📍 Brief aan staatssecretaris Ch.A. Jansen met verzoek om intrekking 
rechtsoordeel LD-staalslakken en handhaving 
  
Geachte  …, 
 
Hierbij doen wij u per e-mail toekomen bijgaande brief die bestemd is voor en gericht is 
aan staatssecretaris Ch. A. Jansen van het ministerie van Infrastructuur en Waterstaat. 
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Wilt u er zorg voor dragen dat deze brief wordt ingeboekt bij uw minsterie en terecht 
komt bij de staatssecretaris zelf voor een beslissing op ons verzoek. 
 
Deze brief sturen wij ter informatie ook per e-mail aan de Vaste Kamercommissie IenW 
met de vraag onze mail door te sturen naar alle kamerleden.  
 
Hierbij tevens het verzoek om onze brief op de lijst te zetten voor de Procedure 
Vergadering. 
 
Alvast hartelijk dank voor het doorzenden van de mail en het inwilligen van onze vragen. 
 
Graag ontvangen wij van u een bevestigingsmail.  
 
 
 
Met vriendelijke groet, 
Antoinette Verbrugge   
Stichting Gezondheid op 1 🌬️ 
'Gutta cavat lapidem, non vi sed saepe cadendo’: 
De druppel holt de steen uit, niet door kracht maar door dikwijls te vallen. 
www.gezondheidop1.com 
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